
Woordvoering COA 

Drie weken geleden bespraken we de gezondheidsvraagstukken bij het COA in ter Apel in de 

commissie Ruimte, Natuur en Leefbaarheid. Daar hoorden we insprekers spreken over hun 

gezondheid en over de zorgen die zij hebben. Daar was de GroenLinks fractie van onder de indruk en 

wij zijn van mening dat deze mensen recht hebben op maximale duidelijkheid.  

Er is toen ook gesproken over de vraag wie nu de lead moet nemen in het wegnemen van die zorgen. 

Een deel van de verantwoordelijkheid ligt duidelijk bij het COA, als werkgever en als eigenaar van 

grond en gebouwen, een ander deel ligt bij de provincie, waar het gaat om toezicht op de 

bodemkwaliteit. Daar kun je heel formeel in gaan zitten. Het is natuurlijk altijd goed om aan te geven 

wat je bevoegdheden zijn. Maar je kunt ook de zorgen die mensen hebben centraal stellen en 

besluiten hoe dan ook op te komen voor hun belangen. Dat kan door partijen bij elkaar te brengen, 

dat kan door het COA op het hart te drukken om hun verantwoordelijkheden krachtdadig op te 

pakken. Dat kan door gesprekken te faciliteren, dat kan door werknemers te betrekken bij de 

oplossingsrichting. Dat kan door aan te dringen op onafhankelijk onderzoek, waar alle instanties en 

de werknemers bij betrokken worden. Dat kan door onderzoek aan te zwengelen en er vervolgens 

bovenop te blijven zitten. 

Dit college heeft direct actie ondernomen, zo blijkt uit de collegebrief. Daarmee heeft het 

agenderingsverzoek van drie weken geleden, nog voor wij er in de Staten verder over spreken, 

resultaat gehad. Dat is goed. Maar zijn wij daarmee nu klaar? Dat niet! Er komt nu een onderzoek. 

Onafhankelijk. Zowel het COA als de provincie hebben het belang gezien van die onafhankelijkheid,  

omdat zij beide partij zijn bij dit onderwerp. Elk met hun eigen verantwoordelijkheid. Met hun eigen 

geschiedenis, waarin al veel onderzoek is gedaan: door het COA, door de provincie en recent ook 

door de GGD. Dat onderzoek geeft antwoord op veel vragen, maar niet alle, die in de commissie al 

zijn gesteld.  

Straks komt de uitslag van nieuw onafhankelijk onderzoek. Waar de vinger straks naar zal wijzen 

weten wij nu niet. Maar laten wij als het onderzoek straks naar de bodem wijst, of naar de rol van de 

provincie, onze verantwoordelijkheid ten volle pakken. Daar staan wij voor. Als het onderzoek naar 

andere oorzaken wijst, dan zullen we anderen daar op aanspreken. 
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